
     Nowe Miasto Lubawskie, dnia 19 kwietnia 2023 r. 

 

Opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim  

w sprawie petycji mieszkańców Biskupca 

 

 

Komisja po zapoznaniu się z treścią petycji mieszkańców Biskupca przesłanej przez 

Radę Gminy Biskupiec pismem z dnia 28 marca 2023 r. (data wpływu do kancelarii Starostwa 

Powiatowego – 31 marca 2023 r.) stwierdza, co następuje: 

 
Petycję należy przekazać wg. właściwości z powrotem do Rady Gminy Biskupiec, bowiem 

zgodnie z art. 18 ust. 1 pkt 2 lit. b i pkt 3 lit. c ustawy Prawo energetyczne, to do gminy należy 

planowanie i finansowanie oświetlenia przy drogach - w tym powiatowych. Kompetencje 

gminy nie ograniczają się jedynie do ustawy o samorządzie gminnym oraz ustawy o drogach 

publicznych. 

 

Ponadto, Komisja pragnie wyrazić ubolewanie wobec faktu, że po raz kolejny Rada Gminy 

Biskupiec podejmując uchwałę o przekazaniu petycji do Powiatu, próbuje przerzucić 

odpowiedzialność za oświetlenie dróg, przejść dla pieszych itp. na powiat.  

Artykuł 18 ust. 1 pkt 2 lit. b i pkt 3 lit c ustawy Prawo energetyczne, mówi jasno, że to do gminy 

należy planowanie i finansowanie oświetlenia przy drogach - w tym powiatowych, 

wojewódzkich i innych. Dlatego też apelujemy do członków Rady Gminy Biskupiec, aby 

ponownie pochylili się nad tą petycją i rozpatrzyli ją w duchu dbałości o bezpieczeństwo 

mieszkańców. W ocenie komisji, to Radnym Rady Gminy Biskupiec powinno najbardziej 

zależeć, aby załatwić ten problem, wszak chodzi między innymi o bezpieczne poruszanie się 

dzieci do szkoły, mieszkańców itd. Wstępny kosztorys całego tego zadania tj, budowa 

chodnika, przejścia dla pieszych i oświetlenia wynosi około 350 tysięcy złotych. Biorąc pod 

uwagę, że teoretycznie budowa chodnika leży niejako po stronie powiatu nowomiejskiego, 

budowa przejścia dla pieszych po stronie województwa warmińsko-mazurskiego natomiast po 

stronie gminy Biskupiec tylko oświetlenie, zatem partycypacja gminy w kosztach tej budowy 

nie powinna być znacząca. W związku z powyższym, tym bardziej niezrozumiała jest dla nas 

postawa Rady Gminy Biskupiec, która nie chce zająć się tym problemem, tak ważnym dla 

mieszkańców Biskupca. 

 

Przewodniczący Komisji 

Marek Romanowski 


